
PROTOKÓŁ  NR  3/2005  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia        

i Opieki Społeczne w dniu 15.03.2005 r. 

 
 

Obecni: 

Według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Analiza sprawozdań z działalności: OE, MOPS, BOK oraz Klubów 

Sportowych za 2004 rok. 

2. Przedstawienie zmian do ustawy o systemie oświaty dotyczących pomocy 

materialnej dla uczniów. 

3. Sprawy bieżące. 

4. Przyjęcie Protokołu Nr 2/2005 z posiedzenia komisji w dniu     

15.02.2005 r.  

 

Przewodnicząca komisji – Bernadeta Cichocka przywitała Burmistrza 

Miasta, zaproszonych gości oraz członków komisji.  

Stwierdziła, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz na 

posiedzeniu obecnych jest ponad 50% członków komisji, wobec tego może 

ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawiła wyżej podany porządek posiedzenie, który został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 1. 

Dyrektor OE – K. Czajowska omówiła „Sprawozdanie z działalności 

Ośrodka Edukacji w Bieruniu za 2004 rok”, według pisemnie opracowanego 

materiału, stanowiącego załącznik nr 2 do protokołu.  

Ponadto udzieliła wyczerpujących odpowiedzi na pytania zgłoszone przez 

członków komisji: A. Barona, P. Majora, R. Piskorka, A. Bogucką-Lysko,        

K. Wróbel.  
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Z kolei Burmistrz Miasta poruszył zagadnienia dotyczące m. in.: 

- wielkości subwencji oświatowej, 

- wydawanych ciepłych posiłków w szkołach, 

- wypłaty stypendiów dla uczniów. 

 

Komisja po dyskusji oraz w wyniku głosowania przy 9 głosach za,                  

2 wstrzymujących przyjęła następujący wniosek: 

 
Wniosek 1 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

opiniuje „Sprawozdanie z działalności Ośrodka Edukacji w Bieruniu            

za 2004 rok”. 

 

Ad. 2. 

Dyrektor OE – K. Czajowska przekazała informacje dotyczące przyznania 

pomocy materialnej – stypendium szkolnego, według pisemnie opracowanego 

materiału, stanowiącego załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Po dyskusji, w której udział wzięli radni: P. Major, S. Wawrzyniak,                 

B. Hutek oraz Burmistrz Miasta komisja przyjęła do wiadomości powyższe 

informacje przekazane przez Dyrektora OE. 

Jednocześnie komisji w wyniku glosowania przy 10 głosach za,                 1 

wstrzymującym przyjęła następujący wniosek: 

 
Wniosek 2  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej upoważnia 

członków Komisji Oświaty, którzy są członkami Komisji Finansów, Rozwoju i 

Promocji do podjęcia decyzji w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

gminy Bieruń. 
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Ad. 1. (c.d.) 

1. Zastępca Dyrektora MOPS – J. Saternus przekazała „Informacje            

o wykonaniu dochodów i wydatków w 2004 roku przez Miejski Ośrodek 

Pomocy Społecznej”, według pisemnie opracowanego materiału, 

stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu. 

 
Komisja po dyskusji jednogłośnie przyjęła następujący wniosek: 

 
Wniosek 3 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

pozytywnie opiniuje „Informacje o wykonaniu dochodów i wydatków         

w 2004 roku przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej”. 

 
2. Kierownik Kino-Teatru „Jutrzenka” – M. Duży oraz Główna 

Księgowa – E. Myszor omówiły „Sprawozdanie z działalności 

Bieruńskiego Ośrodka Kultury za 2004 rok” (sprawozdanie stanowi 

załącznik  nr 5 do protokołu). 

 
Po dyskusji, w której udział wzięli radni: P. Major, A. Baron oraz 

Burmistrz Miasta, komisja przyjęła większością głosów przy                   

10 głosach za, 1 wstrzymującym następujący wniosek: 

 
Wniosek 4  

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej 

pozytywnie opiniuje „Sprawozdanie z działalności Bieruńskiego Ośrodka 

Kultury za 2004 rok”  

 
3. Członkowie komisji otrzymali z odpowiednim wyprzedzeniem czasowym 

do zapoznania się protokoły z kontroli wykorzystania dotacji gminy 

Bieruń na 2004 rok przez: KS „UNIA”, KS „PIAST”, Uczniowski Klub 

Sportowy „MARATON”, Młodzieżowo-Uczniowski Klub Siatkarski, 

Uczniowski Klub Sportowy „DELFIN” i nie wnieśli do nich uwag (protokoły 

stanowią odpowiednio załączniki nr 6, 7, 8, 9, 10                     do 

niniejszego protokołu).  
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 Biorący udział w tej części posiedzenia komisji: 

Prezes KS „Unia” poinformował, że w bieżącym roku klub obchodzi 80-

lecie istnienia oraz zwrócił się o dofinansowanie obchodów tego 

jubileuszu, 

 
Prezes KS „Piast” poruszył problem boiska rezerwowego oraz złego stanu 

technicznego ogrodzenia kortów tenisowych. 

 

W czasie dyskusji, w której głos zabrali radni: P. Major, B. Hutek,             

K. Wróbel, R. Piskorek, S. Wawrzyniak m. in.: 

- zaproponowano, aby w budżecie gminy na 2006 rok zabezpieczyć 

środki finansowe na inwestycje w klubach sportowych, 

 
- zasugerowano utworzenie w gminie miejskiego ośrodka sportu             

i rekreacji, 

 
- zapytano ile członków liczą poszczególne sekcje w klubach oraz            

ile zorganizowano zawodów strzeleckich, 

 
- zwrócono uwagę na możliwości ubiegania się o zewnętrzne środki     na 

dofinansowanie zadań z zakresu kultury fizycznej i sportu, 

 
- zapytano o sposób zabezpieczenia strzelnicy przy KS „Piast”, 

 

Ad. 3. 

Komisja przyjęła do wiadomości treść następujących pism: 

- Dyrektora MOPS w Bieruniu, będącego odpowiedzią na wniosek Komisji 

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej z dnia 09.12.2005 

r. w sprawie zwiększenia w budżecie 2005 r. środków finansowych na 

świadczenia zdrowotne w zakresie rehabilitacji dzieci         i młodzieży 

niepełnosprawnej z terenu gminy Bieruń (pismo stanowi załącznik nr 11 

do protokołu), 
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- Pełnomocnika pracowników NZOZ „Medicor” s.c. w Bieruniu kierowanym 

do dyrekcji tego zakładu oraz do wiadomości komisji             w sprawie 

realizacji zobowiązań pracowniczych z tytułu wypłat 13-tych pensji (pismo 

stanowi załącznik nr 12 protokołu), 

  
- Dyrektora Społecznego Ogniska Muzycznego w Tychach w sprawie 

rozważenia możliwości zwolnienia placówki z opłat za korzystanie              

z pomieszczeń do nauki w budynkach szkolnych (pismo stanowi załącznik 

nr 13 do protokołu).   
 

Ad. 4. 

Protokół Nr 2/2005 z posiedzenia komisji w dniu 15.02.2005 r. zostanie 

przejęty na następnym posiedzeniu z uwagi na fakt, że nie został 

sporządzony. 

 

 

 
Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 
Janina Berger 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

PROTOKÓŁ NR 8/2004 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia                             

i Opieki Społecznej w dniu 14.09.2004 r. 
 

 

Obecni: 

Według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Obchody Dni Bierunia. 

Plan imprez i zajęć w mieście z uwzględnieniem kategorii wiekowej. 

2. Sprawy bieżące. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr 6/2004 z posiedzenia komisji w dniu 22.06.2004 r. oraz 

Protokołu Nr 7/2004 z posiedzenia komisji w dniu 06.07.2004 r. 

 

 

Przewodnicząca komisji – Bernadeta Cichocka przywitała zaproszonych gości, 

Burmistrza Miasta oraz członków komisji. 

Stwierdziła, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz na posiedzeniu 

obecni są wszyscy członkowie komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące 

wnioski. 

Następnie przedstawiła wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad. 1. 

Pani Magdalena Duży – przedstawicielka Bieruńskiego Ośrodka Kultury 

poinformowała o zajęciach oraz imprezach stałych organizowanych przez BOK              



w poszczególnych ośrodkach kultury z uwzględnieniem grup wiekowych. 

Przedstawiła również ramowy plan obchodów tegorocznych Dni Bierunia. 
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W czasie dyskusji, w której m. in. zabrali głos radni: B. Hutek, P. Major,                  R. 

Piskorek, S. Wawrzyniak: 

- zwrócono się o podanie kosztu koncertu Stachursky’ego, 

- zapytano, czy istnieje możliwość organizowania przeglądu zespołu 

folklorystycznych w godzinach późniejszych, 

- zwrócono uwagę, że ubiór konferansjera powinien być bardziej uroczysty, 

- zaproponowano, aby w przyszłości przegląd zespołów folklorystycznych 

zorganizować w Jutrzence lub w świetlicy przy ul. Remizowej, 

- zwrócono uwagę, że nie był zabezpieczony odwóz po koncercie 

Stachursky’ego, 

- proponowano zaplanowanie w przyszłorocznym budżecie środków na budowę 

amfiteatru. 

 
Pani Magdalena Duży udzieliła odpowiedzi na zgłoszone pytania. 

 
Radny S. Wawrzyniak zaproponował przyjęcie następującego wniosku: 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej wnioskuje do 

Burmistrza Miasta o ujęcie w budżecie na 2005 rok budowy amfiteatru. 

 
Komisja nie przegłosowała w/w wniosku. 

 

Ad. 2. 

1. Komisja zapoznała się z treścią następujących pism:  

a/ Stowarzyszenia Mieszkańców Osiedli I i II przy ulicach: Granitowej, 

Warszawskiej i Węglowej w Bieruniu w sprawie rozpoczęcia budowy mieszkań 

socjalnych w związku z pogłębiającym się problemem zaległości czynszowych 

wśród mieszkańców osiedli. 



 
Burmistrz Miasta poinformował, że do końca br. zostanie oddanych do użytku 

8 mieszkań socjalnych oraz 8 mieszkań komunalnych. 
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W czasie dyskusji: 

- radny R. Piskorek zaproponował, aby po jednej rodzinie z ul. Węglowej         

i Granitowej, które mają wyroki o eksmisję, przesiedlić do mieszkań 

socjalnych w celu zdyscyplinowania pozostałych mieszkańców, którzy 

mimo swoich możliwości finansowych nie regulują należności 

czynszowych,  

 
- radna K. Wilk zaproponowała, aby w „Rodni” zamieścić informacje                  

o kryteriach przydziału mieszkań socjalnych i komunalnych. 

 
Komisja po dyskusji jednogłośnie przyjęła następujący wniosek:  

 
Wniosek 1 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej wnioskuje do 

Burmistrza Miasta o zamieszczenie w gazecie lokalnej „Rodnia” informacji o 

kryteriach przydziału mieszkań socjalnych i komunalnych. 

 
b/ Burmistrza Miasta z dnia 06.09.2004 r., w którym zaprasza zainteresowanych na 

spotkanie z pracownikami „Medicor” s.c. w sprawie 13-tych pensji.  

 
Burmistrz poinformował, że spotkanie odbyło się w dniu 09.09.2004 r.                      

o godz. 1430 w sali narad Urzędu Miejskiego.  W trakcie spotkania pracownicy 

„Medicor” s.c. stwierdzili, że w ich ocenie likwidacja została przeprowadzona 

niewłaściwie, czego wyrazem jest fakt, że nie wypłacono im należnych 

zobowiązań. Ponadto Burmistrz poinformował, że prawomocnymi orzeczeniami 

Sądu Rejonowego w Tychach i Okręgowego w Katowicach została przesądzona 

zasada odpowiedzialności za wypłatę 13-tych pensji przez zakłady przejmujące 

pracowników, tj. niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej. Jednocześnie zwrócił 

uwagę, że zadania gminy jak i gospodarka finansowa regulowane są przepisami i 



nie ma możliwości pokrycia zobowiązań zasądzonych wyrokami od innego 

podmiotu. Przepisy dopuszczają natomiast pomoc publiczną, która może być 

udzielona „Medicor” s.c. jedynie na umotywowany wniosek właścicieli zakładu.    
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3. Radny S. Wawrzyniak w nawiązaniu do zapisu w  Protokole Nr 7/2004                  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej          

w dniu 06.07.2004 r. poruszył temat dotyczący wynagrodzeń za prowadzenie kółek 

zainteresowań w szkołach. Poinformował, że otrzymał pisemną odpowiedź 

dotyczącą prawnej interpretacji art. 42 ustawy Karta Nauczyciela,        w której to 

informuje się, że „ konsekwencją tego stanu prawnego jest to, że jednostki 

samorządu terytorialnego nie mogą zwiększyć środków na wynagrodzenia, gdyż 

takich składników wynagrodzenia jak zajęcia dodatkowe nie ma, a wypłacanie ich 

grozi sankcjami”. Stwierdził, że nie zgadza się z taką interpretacją oraz 

poinformował, że przepisy Ustawy o systemie oświaty stanowią inaczej w tym 

zakresie. Zaapelował, aby w przyszłorocznym budżecie zaplanować środki 

finansowe na prowadzenie w szkołach zajęć w ramach kółek zainteresowań. 

 
W czasie dyskusji, w której zabrali głos radni: S. Wawrzyniak,                      

R. Piskorek m. in.: 

- proponowano, aby przed opracowaniem budżetu rozeznać potrzeby                   

w zakresie zajęć pozalekcyjnych, 

- zwrócono uwagę, że w czasie wakacji jednostki powielały zajęcia w ramach 

organizacji czasu wolnego dzieci i młodzieży w związku, z czym można by 

obniżyć w przyszłorocznym budżecie środki finansowe na ten cel                      

i przeznaczyć je na zajęcia dodatkowe w szkołach. 

 
Komisja po dyskusji jednogłośnie przyjęła następujący wniosek:   

Wniosek 2 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Opieki Społecznej wnioskuje              

do Dyrektora Bieruńskiego Ośrodka Kultury, Dyrektora Ośrodka Edukacji oraz 

Głównego Specjalisty ds. Sportu i Rekreacji o spójniejsze działanie                      

w przygotowaniu harmonogramu imprez na 2005 roku ze szczególnym 



uwzględnieniem organizacji czasu wolnego dzieci i młodzieży w okresie ferii 

letnich i zimowych. 
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Ad. 3.    

Protokoły Nr 6/2004 z posiedzenia komisji w dniu 22.06.2004 r.                      

oraz Nr 7/2004 z posiedzenia komisji w dniu 06.07.2004 r. zostały przyjęte                  

w wyniku głosowania przy 8 głosach za, 1 przeciw. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 
Janina Berger 

 


